

文章摘要

黄劲松, 邓爱军. 基于交易费用分析范式的高校技术转让问题研究[J]., 2014, (20):.

基于交易费用分析范式的高校技术转让问题研究

A study on the technology transfer from university to industry based on transaction-cost analysis approach

投稿时间: 2014-02-22 最后修改时间: 2014-10-10

DOI:

中文关键词: 交易费用; 高校技术; 转让; 科技政策

英文关键词: transaction cost; university technology ;transfer; policy of science and technology

基金项目: 浙江省自然科学基金资助项目 (LY12G03001); 浙江省教育厅重点项目 (Z201121956)

作者	单位	邮编
黄劲松	浙江师范大学经济与管理学院	321004
邓爱军	浙江师范大学数理与信息工程学院	

摘要点击次数: 37

全文下载次数: 25

中文摘要:

本文对高校技术转让过程中的交易费用进行规范研究后发现, 机会主义行为、高校技术的不确定性和企业专用性投资所产生的高交易费用是我国高校技术转让率(因此科技政策的效果取决于能否降低交易费用。在此基础上把科技政策划分为引导型、中介型和制度型三类进行政策效果的对比分析, 最后对科技政策设计的总体目标(循的思路进行了讨论。

英文摘要:

The commercialization rate of university intellectual property is very low in China. This paper analyzes how high transaction costs, which c opportunistic behavior, the technology uncertainty and firm specific investment, inhibit the commercialization of university intellectual property effectiveness of the public policies made by Chinese government depends on whether to reduce transaction costs. These policies have been divided i leading type, mediating type and institutional type for the comparison. Finally, this paper argues the overall goal of the public policies and the principles abided by policy-maker

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)

[关闭](#)

版权所有 科技管理研究

编辑部地址: 广州市连新路171号广东国际科技中心305室 (510033)

电话: 020-83163517、83568469、83163516 (财务)、83163258 (传真) 邮箱: kjgl@chinajournal.net.cn

技术支持: 北京勤云科技发展有限公司